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Oświadczenie skierowane do ministra sportu i turystyki Mirosława Drzewieckiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W związku z pytaniami, jakie kierowane są do mnie w sprawie budowy ośrodka pod nazwą 
DOJO w Starej Wsi w gminie Przedbórz, finansowanego między innymi ze środków budżetu 
państwa, uprzejmie proszę Pana Ministra o ustosunkowanie się do niżej przedstawionych 
pytań. 

Jedną z zasadniczych kwestii jest to, komu dokładnie przedmiotowy ośrodek będzie służył. 
Wątpliwości dotyczące budowy i funkcjonowania ośrodka wynikają między innymi z różnicy 
zapisów na oficjalnej stronie inwestora (www.karate.pl), na której pojawia się nazwa "Ośrodek 
Szkolenia DOJO Dalekowschodnich Sztuk Walki w Starej Wsi w gminie Przedbórz". Na 
oficjalnej stronie Ministerstwa Sportu i Turystyki w opisie spotkania Pana Ministra w dniu 
7 lipca 2008 r. z japońskim senatorem, panem Hirofumi Nakasone, pojawia się następująca 
nazwa inwestycji "Centrum Japońskich Sportów i Sztuk Walki DOJO Stara Wieś". Ta na 
pierwszy rzut oka mało znacząca różnica w ocenie zgłaszających problem jest sprawą 
najistotniejszą, gdyż zniknięcie z nazwy słów "Japońskich Sportów" może mieć daleko idące 
konsekwencje. 

Kilka lat temu miałem przyjemność uczestniczyć we wmurowaniu kamienia węgielnego pod 
przedmiotową inwestycję. Pamiętam, że celem działań poprzedników Pana Ministra było 
zainwestowanie w ośrodek, który będzie skupiał takie dyscypliny sportowe jak judo, kendo 
i karate. Jeżeli mnie pamięć nie myli (jeśli się mylę, to bardzo proszę o poprawienie mnie), 
w projekcie miały uczestniczyć trzy związki sportowe: judo, kendo i karate. Na oficjalnych 
stronach Ministerstwa Sportu i Turystyki nie znalazłem odniesienia do ewentualnych zmian 
podmiotów, które kilka lat temu występowały o rządowe środki z przeznaczeniem na 
przedmiotowe przedsięwzięcie. 

Liczba kierowanych do mnie uwag i potrzeba pełnej otwartości w sytuacjach, gdy państwo 
angażuje się w inwestycje zewnętrzne, powodują potrzebę skierowania do Pana Ministra 
następujących pytań. 

- Jaka data widnieje na umowie zawartej pomiędzy Ministerstwem Sportu i Turystyki 
a inwestorami? 

- Kto podpisał przedmiotową umowę? 

- Czy w trakcie kolejnych lat zmieniły się podmioty realizujące inwestycję? 

- Czy Ministerstwo Sportu i Turystyki posiada pierwszy wniosek w sprawie projektu? Jeśli tak, 
to proszę o podanie, jakie związki sportowe się pod nim podpisały. 

- Na jaką kwotę opiewał pierwotny kosztorys inwestycji? 

- Jak kształtował się podział udziałów w finansowaniu inwestycji między stronami? 

- Czy inwestycja jest realizowana w oparciu o kosztorys pierwotny, czy też następowały 
zmiany? 

- Kto był właścicielem gruntu, na którym powstaje ośrodek? 

- Ile środków finansowych od początku inwestycji przekazano z budżetu państwa? 



- Ile środków z budżetu państwa planuje się jeszcze przekazać na ten projekt? 

- W jakiej formie Ministerstwo Sportu i Turystyki zapewniło swój udział w prowadzeniu 
inwestycji i zarządzaniu nią w związku z udziałem w finansowaniu przedsięwzięcia? 

- Ile razy pracownicy Ministerstwa Sportu i Turystyki przeprowadzili kontrole projektu? 

- Czy w wyniku kontroli zgłoszono jakieś zastrzeżenia? Jeżeli tak, to proszę podać, jakie. 

- Czy projekt był kontrolowany przez inne instytucje państwa, np. NIK? 

- Jeżeli takie kontrole miały miejsce, to proszę o podanie ich liczby oraz wyników. 

W związku z przeznaczeniem ośrodka do uprawniania japońskich sportów proszę podać 
następujące informacje. 

- Czy w Ministerstwie Sportu i Turystyki został opracowany harmonogram dostępu do ośrodka, 
np. dla Polskiego Związku Judo, związku taekwondo i innych? 

- Czy pracownicy kierowanego przez Pana ministerstwa zapewnili dostęp do ośrodka 
przedstawicielom dalekowschodnich sztuk walki (innych związków karate, kendo, taekwondo, 
wushu)? 

- Czy pracownicy Ministerstwa Sportu i Turystyki przekazali tym związkom informację, że 
będzie to możliwe od 2009 r.? 

- Czy w dokumentacji ministerstwa znajdują się wnioski tych związków (jeśli tak, to na jakie 
kwoty) w sprawie wspólnego z budżetem państwa realizowania podobnych projektów? 

- Jeżeli tak, to proszę podać, jakie wnioski rozpatrzono pozytywnie oraz czy projekty są 
realizowane. W przypadku odrzucenia wniosku uprzejmie proszę o podanie powodu odmowy. 

- Czy charakter zarządzania powstającego ośrodka będzie taki sam jak COPO? 

Liczba pytań skierowanych do Pana Ministra w przedmiotowej sprawie pokazuje, jak ważny 
jest to temat dla opinii publicznej, zwłaszcza dla osób związanych z japońskimi sportami 
i dalekowschodnimi sztukami walki. 

Liczę na wyczerpującą odpowiedź. 

Z wyrazami szacunku 
Maciej Grubski 
 


